

CSTM COMMUNIQUE SCMT - July/Juillet 2023

[version française](#)

CSTM 2023 - Top 2 Abstracts

Congratulations to the authors of the top 2 abstracts selected by the CSTM Abstracts Committee 2023. Members may access these and other abstracts of interest on the [Abstracts](#) page of the CSTM website.

- ***Addressing disparities in blood, stem cell, and organ & tissue donor pools: A mixed-methods evaluation of a workshop to guide medical students development as health advocates through advancing equity across donation products for racialized peoples-*** presented by Sylvia Okonofua
- ***RBC alloimmunization risk following transfusion in immune checkpoint inhibitor therapy patients*** by Lianne Rotin

Save the Date for Upcoming events:

- [Symposium de médecine transfusionnelle](#): 16 September 2023 (Montreal)
- [BCSLS Congress](#): 21-23 September 2023 (Kelowna)
- [SSMLT Fall Conference](#): 12-13 October 2023 (Regina)

CSTM Virtual Education day: On **Wednesday, July 12th, 2023**, The Canadian Society for Transfusion Medicine (CSTM) is excited to offer its first virtual education day of 2023 featuring speakers from across Canada and across disciplines. This event will be a 2.5-hour education session with an opportunity to directly connect with the experts via a live Q&A. The inaugural CSTM Virtual Education Day topic is “Rural Trauma - East and West Experience!”. Dr Tushar Pishe, will present on Rural Trauma in New Brunswick followed by Kelsey Jakobsen and Dr Robbie Wang on Rural Trauma in Alberta. This session will be presented in English only. You can register directly at [CSTM education day_Rural Trauma](#)

Volunteer opportunity: Do you have an interest in developing Grant Writing skills? The CSTM Executive is looking for individuals who can help CSTM with writing grant applications. There are Board members willing to offer support in reviewing the written grant applications before submission. ([Application](#))

Check it out: The [CSTM Careers](#) page for any current job postings. Interested in posting a job? Contact webmaster.

Recent Blogs: Check out the latest “Meet the Board” Blog: Click [HERE](#) to learn about Julie Hendry and the Treasurer position.

Thank you to the **CSTM Educational Sponsor** Bio-Rad Laboratories!

What else? Check out the [CSTM Website!](#)



SCMT 2023 – Deux meilleurs résumés scientifiques

Félicitations aux auteurs des deux meilleurs résumés scientifiques sélectionnés par le Comité des résumés 2023 de la SCMT. Les membres peuvent accéder à ces résumés ainsi qu'à d'autres résumés d'intérêt sur la page des [résumés](#) du site Web de la SCMT.

- ***Addressing disparities in blood, stem cell, and organ & tissue donor pools: A mixed- methods evaluation of a workshop to guide medical students development as health advocates through advancing equity across donation products for racialized peoples-*** Présenté par Sylvia Okonofua
- ***RBC alloimmunization risk following transfusion in immune checkpoint inhibitor therapy patients*** – Présenté par Lianne Rotin

Réservez la date des événements éducatifs à venir :

- [Symposium de médecine transfusionnelle](#) : 16 Septembre 2023 (Montréal)
- [Congrès BCSLS](#): 21-23 Septembre 2023
- [Conférence SSMLT](#) : 12-13 Octobre 2023

Journée Éducative « virtuelle » de la SCMT : Le mercredi 12 juillet 2023, la Société canadienne de médecine transfusionnelle (SCMT) est heureuse d'offrir sa première journée éducative virtuelle de 2023, présentant des conférenciers de partout au Canada et de toutes les disciplines. Cet événement sera une séance de formation de 2,5 heures avec la possibilité de communiquer directement avec les experts au moyen d'une période de questions en direct. Cette journée éducative virtuelle inaugurale de la SCMT, qui a pour thème « Trauma rural - East and West Experience! » mettra en vedette le Dr Tushar Pishe, qui fera une présentation sur le trauma rural au Nouveau-Brunswick, suivi de Kelsey Jakobsen et Dr Robbie Wang sur le trauma rural en Alberta. Cette séance sera présentée uniquement en anglais. Vous pouvez vous inscrire directement à la journée éducative de la SCMT au [CSTM education day Rural Trauma](#)

Possibilité de bénévolat : Avez-vous un intérêt à développer vos compétences pour la rédaction de demandes de subventions? La direction est à la recherche de personnes qui peuvent aider la SCMT à rédiger ce type de demandes. Des membres du Conseil d'administration sont prêts à aider à réviser les demandes de subvention avant de les présenter. ([Inscription](#))

Consultez la page « [Carrières](#) » de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le webmestre !

Blogues récents :

Découvrez le dernier blogue « Meet the Board »; [ICI](#) pour en savoir plus sur Julie Hendry et le poste de Trésorière de la SCMT. (*En anglais seulement*)

Merci au **Commanditaire éducatif**, Bio-Rad Laboratories

Quoi d'autre ? Consultez [le site Web de la SCMT](#) !

